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هجوم ملخ ها به بیش از ۵ هزار هکتار از مزارع 
کهگیلویــه و بویراحمد، کشــاورزان را نگران 
کرده و مردم خواســتار تدبیر مسئولان برای 
مهار این آفت هســتند.به گزارش مهر، رونق 
بارش هــا در کهگیلویــه و بویراحمد عرصه را 
برای تاخ و تاز ملخ هــای بومی فراهم کرده و 
این آفت متر به متر در مزارع کشاورزی پیش 
روی می کند.آفت از بویراحمد تا دیشموک در 
حال گسترش بوده و مناطق متعددی را درگیر 
کرده است.میزان آسیب به نحوی است که در 

صورت عدم یکپارچگی دستگاهی برای مقابله، 
شاهد خسارت های ســنگین آن خواهیم بود.
رئیس جهاد کشاورزی کهگیلویه و بویراحمد 
گفت: پایش ۱۵ هزار هکتار از مراتع اســتان 
بــرای مقابله با افت ملخ هــای بومی در حال 
انجام است.سید علی معتمدی پور در گفتگو 
با خبرنگار مهر، افزود: با توجه به شرایط آب و 
هوایی و بارش های خوب امسال ملخ ها هجوم 
آوردند که بصورت سنتی همیشه این موارد را 
شاهد بودیم.وی ابراز داشت: در حجم ۱۵ هزار 

هکتار در سطح استان در حال پایش هستیم و 
مقدار ۲ هزار هکتار سم پاشی شیمیایی انجام 
دادیم.معتمدی پور گفــت: هر منطقه ای که 
حجم ملخ ها زیاد باشــد محلول یا سم توزیع 

می شود.
رئیس جهاد کشاورزی اســتان با بیان اینکه 
ملخ ها مهاجر نیستند و همیشه بصورت سنتی 
در سال های پر بارش این ملخ ها وجود دارند، 
اظهار کرد: با توجه به محدودیت های زیستی 
محیطی یا کم شــدن و از بین رفتن جمعیت 

ملخ ها پــس از یک دوره یا بازه زمانی، نیاز به 
استفاده از ســم پاش هوایی یا پهباد نیست.
معتمدی پور گفت: جهاد کشاورزی استان در 
حال رصد و پایش این مناطق هســتند و هر 
جایی که جمعیت به حدی برســد در همان 
محل کانون کوبی می شــوند »یعنی در همان 
نقطه سم پاشــی انجام می گیرد«. همچنین 
تولیدات گیاهی ســازمان جهاد کشــاورزی 
کهگیلویه و بویراحمــد گفت: ملخ های بومی 
به ۵ هزار هکتــار از مزارع و عرصه های منابع 
طبیعی این اســتان حملــه کرده اند.داریوش 
حصار ظهر دوشنبه در گفت وگو با خبرنگاران 
در یاسوج، افزود: ملخ های بومی شاخک بلند 
تاکنــون به بیش از ۵ هــزار هکتار از مزارع و 
عرصه هــای منابع طبیعی این اســتان حمله 
کرده اند و این آفت تا مبارزه نهایی ادامه دارد.

حصار با اشــاره به اینکه در سال های پر بارش 
آفت ملخ بومی شــاخک بلند ریزش می کند، 
عنوان کــرد: ایــن آفت در شهرســتان های 
سردســیری بویراحمد، دنا، مارگون و بخش 
دیشموک کهگیلویه شناسایی و اقدامات لازم 

برای مبارزه در دستور کار قرار گرفته است.
معــاون تولیــدات گیاهــی ســازمان جهاد 
کشــاورزی کهگیلویــه و بویراحمــد افزود: 
مبارزه با این آفت از طریق جهاد کشــاورزی 
با مشارکت مردم انجام می شود و برای مبارزه 
با آن به مقدار کافی ســم و ســم پاش فراهم 
شــده است.حصار گفت: در سطح بیش از ۱۵ 
هزار هکتار توسط کارشناسان جهاد کشاورزی 
رصــد و پایش انجام گرفته و ســطح آلوده ۵ 
هزار هکتار تخمین زده شــده که تاکنون در 
سطح دو هزار و ۱۰۰ هکتار با این آفت مبارزه 

شده است.
وی خاطرنشــان کرد: این افت ابتدا از منابع 
طبیعی شــروع به خسارت می کند و بعد وارد 
مزارع می شــود و مدام میزبان عوض می کند 

و بــه همین دلیل میزان خســارت دقیق آن 
مشــکل است و مناطق بعدی نقاطی است که 
در مجاورت کانون ها قرار دارد و بسته به میزان 
خوش خوراکی میزبان متغیر است.حصار بیان 
کرد: از مشــکلات پیش رو وجود کانون این 
آفــت در مناطق کوهســتانی و صعب العبور 
بوده که مبارزه با کانون این افت را با مشــکل 
روبــه رو کرده و در مبارزه تلاش می شــود از 
سمومی استفاده شــود که کمترین آسیب را 
به زیســت بوم منطقــه وارد کند.مدیر جهاد 
کشاورزی شهرستان بویراحمد نیز گفت: برای 
مبــارزه اصولی با هجوم ملخ ها، همکاری تمام 
دستگاه های متولی نیاز است.حمید محمدزاده 
در گفتگــو با خبرنــگاران، افــزود: اگر همه 
امکانات ادارات برای مبارزه با این آفت به کار 
گرفته نشــود، دچار مشکلات زیادی خواهیم 
شد.وی با اشــاره به اینکه تاکنون در چندین 
منطقه عملیات گسترده سم پاشی انجام شده 
اســت، بر فعالیت مستمر برای مقابله با آفات 

تاکید کرد.
مدیر جهاد کشــاورزی لوداب نیز گفت: آفت 
ملخ به مراتع و اراضی کشاورزی این بخش به 
عنوان یکی از کانون های حمله ملخ، خسارت 
زیادی وارد کرده است.مهران بنیادی در گفتگو 
بــا خبرنگاران، افزود: ملخ های بومی به اراضی 
کشاورزی و مراتع ۵ منطقه این بخش حمله 
کرده و تاکنون خســارت زیادی به کشاورزان 
وارد کرده اند.وی با اشاره به اینکه برای مبارزه 
به این آفت سم پاش کافی نداریم، اظهار کرد: 
به مزارع گندم، جو و ســبزی کاری مردم این 
منطقه بیشترین خسارت وارد شده است.مدیر 
جهاد کشاورزی لوداب با تاکید بر اینکه مبارزه 
با این آفت در چند مرحله و در ســطح بیش 
از یکهــزار و ۳۰۰ هکتار از مراتع و مزارع این 
بخش انجام شده اســت، گفت: سمپاشی در 

مناطق مختلف درگیر انجام شده است.

۵ هزار هکتار مرتع آلوده شد

هجوم ملخ ها به کهگیلویه و بویراحمد
به مناسبت هفته محیط زیست 

جاده فراهان در استان مرکزی پاکسازی شد
 گروه شهرستانها: اســتاندار مرکزی از اقدامــات سازمان مدیریت پسماند 
شــهرداری اراک تقدیر کرد. به مناسبت فرا رســیدن هفته محیط زیست با 
حضور استاندار مرکزی، اعضای شورای اسلامی شهر اراک، مدیران و پرسنل 
شهرداری، تعدادی از مدیران ارشــد استانی و اقشار مختلف مردم پاکسازی 
جاده فراهان انجام شــد. در این پاکســازی که با همکاری سازمان مدیریت 
پسماند شــهرداری اراک همراه بود، دو دستگاه خودرو پرس و چهار دستگاه 
خودرو نیســان حمل پسماند مشارکت داشــتند. گفتنی است که نیروهای 
اجرایی و پاکبانان ســازمان مدیریت پســماند نیز مسوولین را در این مراسم 
نمادین همراهی کردند.در پایان مراســم مذکور از پرســنل سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری اراک توســط استاندار مرکزی تقدیر به عمل آمد و ایشان 
اقدامات این سازمان را خط مقدم حفاظت از محیط زیست و سلامت عمومی 

شهروندان دانست.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان مرکزی:
برای عبور از تابستان بدون خاموشی

 از مهر سال ۱۴۰۱ برنامه ریزی شده است
 گروه شهرستانها: مدیرعامل شــرکت توزیع برق استان مرکزی در جلسه 
اضطراری عبور از پیک بار تابستان گفت: هم اکنون در آستانه دوره گرم سال 
و افزایش چشــمگیر مصرف برق قرار داریم، بنابراین برای گذر از این دوران 
با کمترین مشــکل، از مهر ســال ۱۴۰۱ برنامه ای با ۱۴۰ اقدام مصوب، ابلاغ 
و برای اجرای تک تک اقدامات پیگیری شــده است.محمود محمودی افزود: 
تمام ادارات اســتان باید مصرف برق خود را به میزان ۳۰ درصد در ســاعات 
اداری نســبت به سال گذشته و ۶۰ درصد در ساعات غیراداری نسبت به روز 
جاری کاهش دهند و بر اساس مصوبه هیات وزیران مولدهای اضطراری خود 
را در ســاعات پیــک وارد مدار کنند در غیر این صــورت با قطع برق مواجه 
می شــوند. مدیرعامل شرکت توزیع برق استان مرکزی اضافه کرد: همکاری 
اصناف در ســاعات ۱۳ تا ۱۷ نیز امری ضروری است و در ساعات فعالیت نیز 
بایــد مصارف غیرضروری خود را کاهش دهنــد. محمودی با بیان اینکه یک 
ســوم مصرف برق این استان مربوط به بخش صنایع است، افزود: با تدابیری 
که در حوزه همکاری صنایع برای مدیریت مصرف برق اتخاذ شده، فعالان این 
بخش می توانند بــدون دغدغه به فعالیت خود ادامه دهند .وی بیان کرد: در 
راستای توســعه صنایع دانش بنیان مرتبط با انرژی های تجدیدپذیر و توسعه 
بازار برای این صنایع و تولید برق پاک در محل مصرف؛ صنایع با قدرت مصرف 
بیشتر از یک مگاوات موظفند معادل یک درصد از برق مورد نیاز سالانه خود 
را از طریــق احداث نیروگاه هــای تجدیدپذیر تامین کنند. این میزان باید در 
پایان ســال پنجم حداقل به ۵درصد برسد.اطلاع رسانی مستمر صدا وسیما 
در حوزه مدیریت مصرف برق، بکارگیری مولدهای پالایشگاه و پتروشیمی در 
ایام پیک مصرف، نظارت و بازدید از نانوایی ها، بیمارســتانهاو پمب بنزین ها 
و مراکز حیاتی و حســاس برای وارد مدار شــدن ژنراتورهــا از مصوبات این 
نشست بود.استاندار مرکزی گفت: عبور از تابستان بدون خاموشی با همدلی 
و مشــارکت اجتماعی مردم و مسئولان رقم می خورد.فرزاد مخلص الائمه در 
جلسه اضطراری عبور از پیک بار تابستان با بیان اینکه باهمکاری خوب صنایع 
و همدلی مردم در تابســتان پیشــرو، پیک مصرف برق را با موفقیت سپری 
خواهیم کرد، افزود: امسال همچون سال گذشته با تصمیمات اتخاذ شده،خط 
قرمز قطع برق مصارف خانگی می باشد.وی ضمن قدردانی از مجموعه وزارت 
نیرو در اســتان جهت تامین برق رســانی به طــول ۶۳ کیلومتر برای تامین 
آب شهرســتان تفرش از چشــمه هفتیان واجرای پروژه بزرگ کابل کشــی 
زمینی تامین برق بیمارســتان ولیعصر ) عج( اراک به طول ۱۲۰۰متر ظرف 
دو روز،گفت: کارکنان ســاعی صنعت برق به صورت شبانه روزی برای تداوم 

خدمت رسانی به مردم پای کار هستند.

بررسي مسائل و مشکلات آب شرب 
روستاي گوي تپه ارومیه

گروه شهرســتانها - ارومیه رضا ایمانپور: مسائل و مشکلات آب شرب 
روســتاي گوي تپه ارومیه با حضور مردم این روستا، مدیر امور آب و فاضلاب 
منطقه ارومیه و دیگر مسئولان محلی بررسی گردید.در این مراسم که با حضور 
بخشدار مرکزي، رئیس شوراي بخش مرکزي، مدیر آب و فاضلاب منطقه دو 
ارومیه، معاون بنیاد مســکن انقلاب اسلامي ارومیه، اعضاي شوراي اسلامي، 
دهیار و مردم شــریف روســتاي گوي تپه برگزار شد،  دهیار، اعضاي شوراي 
روستا و مردم شریف روستاي گوي تپه با بیان مشکلات خود در رابطه با آب 
شرب، خواستار رســیدگي و رفع این مشکلات شدند. نوري بخشدار مرکزي 
در این مراســم ضمن تقدیر ویژه از تلاشها و فعالیت هاي امور آب و فاضلاب 
شهرســتان ارومیه گفت: پیگیر تک تک درخواست هاي مردم عزیز هستیم و 
با تمام توان تلاش مي کنیم به عنوان ناظر و هماهنگ کننده دســتگاه هاي 
اجرایي این درخواست ها را بر اساس قانون دنبال و به نتیجه برسانیم.سلیمان 
پور مدیر آب و فاضلاب منطقه دو ارومیه نیز با تشــریح وضعیت آبرساني به 
روستاي گوي تپه، اظهار داشت: متاسفانه وجود انشعابات غیرمجاز و مصرف 
بي رویه باعث افت فشــار و قطعي آب مشــترکان مجاز مخصوصاً در روستاها 
شــده است. وي از مردم شریف این روستا خواست جهت ارائه خدمات هرچه 
بهتر جهت تامین آب آشــامیدني سالم، بهداشتي و پایدار همکاري هاي لازم 
را در رابطه با قرائت کنتورهاي آب مشترکین به صورت دوره اي انجام دهند 
.سلیمان پور در خصوص انتقاد از آلودگي آب شرب روستا تصریح کرد: منابع 
تامین آب شــرب تمامي روســتاها از نظر کدورت، آلودگي و سایر آیتم هاي 
بهداشتي آزمایش مي شــوند و تا این لحظه هیچ مشکل بهداشتي و آلودگي 
وجود ندارد.مدیر آب و فاضلاب منطقه دو ارومیه همچنین درخصوص پروژه 
عمراني این روستا نیز خاطر نشــان کرد: در صورت تخصیص اعتبارات لازم 
براي بازســازي و توسعه شــبکه و همچنین دریافت مجوزهاي لازم وارد فاز 

اجرایي خواهند شد.

رشد 7۰ درصدی تخلیه و بارگیری در بندر کنگان
گروه شهرستانها - صبا کرمپورنیا:  رئیس اداره بندر و دریانوردی کنگان 
گفت: در دو ماهه ابتدایی سال جاری، تخلیه و بارگیری در بندر کنگان با رشد 
۷۰ درصدی نســبت به مدت مشابه سال گذشته و به میزان ۳۵ هزار و ۶۸۷ 
تن رســیده است.عبدالمحمد نادری رئیس اداره بندر و دریانوردی کنگان در 
بازدید عباس محمدصادقی سرپرســت معاونت فنی و مهندسی اداره کل از 
پروژه توسعه موج شکن بندر کنگان اظهار کرد: پروژه توسعه موج شکن بندر 
کنگان ۸۷ درصد پیشــرفت دارد و بر اساس برنامه زمان بندی تلاش می  شود 
این پروژه به عنوان یکی از مطالبات جدی بندرنشینان کنگان تا هفته دولت 

امسال به بهره برداری برسد.
وی بیان کرد: با اجرای این پروژه، مســاحت پسکرانه بندر کنگان از ۲ به پنج 
هکتار و عمق کانال دسترســی بندر نیــز از ۴.۵ به حدود هفت متر افزایش 
پیدا می کند. رئیــس اداره بندر و دریانوردی کنگان تصریح کرد: با اتمام این 
پروژه و افزایش عمق کانال دسترســی، امکان تردد شناورهای ۲ هزار تنی در 
بندر کنگان فراهم می شود. نادری ادامه داد: در بندر کنگان اکنون سه پست 
اسکله رمپ موقت فرایند بارگیری و تخلیه لندینگ کرافت ها را انجام می دهند 
که این ظرفیت در کنار تخفیف  های پیش بینی شده، فرصتی ارزشمند برای 
فعالیت تجار و بازرگانان در کنگان اســت. وی یادآور شد: در راستای توسعه 
تجارت خارجی این بندر در تلاش برای توسعه مبادلات تجاری خود با بنادر 
دمام عربستان و الرویس قطر است.گفتنی است پروژه توسعه موج شکن یکی 
از مطالبات دیرینه کنگانی ها است که با تحقق آن علاوه بر رونق دوچندان این 

بندر به افزایش فرصت های شغلی در کنگان کمک خواهد کرد.

اخبار کوتاه

نفوذ شــیرابه ها به منابع آبی دریا، رودخانه ها و ســفره های 
زیرزمینی، مازندران را با چالش جدی روبرو کرده و قله های 
ســیاه و کثیفی از پسماند در اســتان قد برافراشته است.به 
گــزارش مهر، روزانه بیش از ۳ هزار تــن زباله در مازندران 
تولید می شود و نفوذ شیرابه به منابع آبی دریا و رودخانه ها، 
سفره های زیرزمینی استان را با چالش روبرو کرده است.به 
رغم آنکه مازندران به ۹ منطقه زون بندی شده تقسیم شده 
است اما همچنان پســماند آن در حاشیه دریا و رودخانه ها 
و عرصه های جنگلی دپو می شــود و نفوذ شیرابه های آن به 
منابع زیرزمینی وضعیت هشدار دهنده ای برای استان است.
دپوی زباله در منطقه عمارت کوهی از پسماند را ایجاد کرده 
است و نفوذ شیرابه های آن به رودخانه هراز زنگ خطر را در 
این منطقه به صدا در آمده اســت و از سوی دیگر انباشت 
زباله در حاشیه دریا در شهرهای محمودآباد و غیره وضعیت 
اســتان مازندران را بغرنج کرده اســت.فصل شنا و تابستان 
نزدیک است اما سرایت شیرآبه ها شــناگاه های بسیاری را 
از دســترس خارج کرده است و کارشناسان محیط زیست 

نسبت به پرهیز شنا هشدار دادند.
عطاء الله کاویان مدیرکل حفاظت محیط زیســت مازندران 
به شناســایی ۲۷ چالش در مدیریت پســماند استان اشاره 
کرد و گفت: نبود تصفیه فاضلاب شــهری و دپوی زباله در 
مناطق جنگلی و حاشــیه رودخانه و دریا از دیگر مشکلات 
به شــمار می رود.وی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشــاره به 
تولید روزانه ۳ هزار تن زباله در اســتان اظهار داشت: نبود 
سایت ویژه مدیریت پسماندهای صنعتی دارویی و شیمیایی 
از دیگر چالش های فراروی به شمار می رود.کاویان با اشاره به 
اینکه روند ساخت نیروگاه های زباله در ساری شتاب گرفته 
اســت، یادآور شد: نیروگاه زباله سوز نوشهر روزانه ۱۲۰ تن 
زباله می ســوزاند و به دلیل نداشتن تصفیه خانه شیرابه آن 
روانه منابع آبی دریای خزر می شود.مدیرکل حفاظت محیط 
زیســت مازندران نفوذ شــیرابه ها را از دیگر مشکلات بیان 

کرد و گفت: برخی از شناگاه های استان تحت تأثیر مستقیم 
این مراکز پســماند قرار گرفته است.وی شیرابه ها را از دیگر 
مشکلات بیان کرد و گفت: برخی از شناگاه های استان تحت 
تأثیر مســتقیم این مراکز پسماند قرار گرفته است.در حال 
حاضر زباله مازندران در ۲۷ منطقه به صورت غیربهداشتی 
انباشته می شود و سطح وسیعی از عرصه های طبیعی استان 
را درگیر کرده و این وضعیــت، ایجاد مرکز جامع مدیریت 
پسماند را در استان الزامی می سازد.سرپرست معاونت امور 
عمرانی اســتانداری مازندران با بیان اینکه پســماند همه 
مناطق اســتان مازندران را درگیر کرده است، گفت: اینکه 
زباله در حاشیه جنگل دریا و رودخانه دفع شود این معضل 
همگانی و همه جایی اســت و باید به این اجماع برسیم که 

ســایت های مدرن و مکمل برای مدیریت پسماند در استان 
ایجاد شود.

احمد توکلی در گفتگو با خبرنگار مهر با اظهار اینکه وجود 
یک سایت مدیریت پسماند مدرن و مجهز برای تأمین نیازها 
امری ضروری اســت و این ســایت باید به سیستم بازیافت 
کمپوست غیره مجهز باشد و علاوه بر این تفکیک زباله از مبدا 
نیز باید به صورت جدی در دستور کار قرار گیرد.سرپرست 
معاونت عمرانی اســتانداری مازندران با اشاره به اینکه نبود 
استاندارد ملی مدیریت پسماند از دیگر چالش های فراروی 
در مدیریت پسماند است، گفت: طبق قانون مدیریت پسماند، 
این تکلیف را به سازمان ملی استاندارد داده بود که پروتکل 
لازم را تدویــن کند.وی در گفتگــو با خبرنگار مهر با اظهار 

اینکه در نور ســایت مدیریت پسماند راه اندازی شده است، 
گفت: باید به برنامه جامع در حوزه مدیریت پسماند برسیم 
و از ظرفیت سرمایه گذاران در این بخش بهره گیری کنیم.
وی گفت: شرایط مازندران وضعیت جوی و رطوبت و الگوی 
مصرف سبب شــده تا با زباله استان به صورت درهم اعم از 
تر، خشک و فلزات باشد و این وضعیت را سخت کرده است.
در عین حل استاندار مازندران نیز در جلسه مدیریت پسماند 
استان از اجرای طرح مطالعاتی هوشمند سازی مدیریت زباله 
و پسماند استان خبر داد و اظهار داشت: فرمانداران باید در 
مسائل مرتبط با مدیریت پسماند شهرستان های متبوع بسیار 
مطلع و آگاه باشند.ســید محمود حسینی پور با بیان اینکه 
پهنه بندی مدیریت پســماند مازندران باید طبق مقررات 
و اســتانداردهای بین المللی عملیاتی شود، گفت: آمایش 
سرزمینی برای دفع بهداشتی زباله های استان مشخص شده 
اســت و نباید خارج از آمایش کاری کرد.حسینی پور مدل 
مدیریت پسماند و زباله طبق آمایش سرزمینی مازندران را 
مهم و حســاس توصیف کرد و افزود: بایــد حداکثر تا ۴۵ 
روز آینده مجموعه جانمایی مدیریت پسماند مشخص شود.
اســتاندار مازندران با اظهار اینکه با توجه به حساسیت های 
زیست محیطی منطقه شمال، جانمایی مدیریت پسماند باید 
مورد تأیید وزارت کشــور و سازمان حفاظت محیط زیست 
کشور برسد، تصریح کرد: همه دستگاه های اجرایی در جمع 
آوری زباله ها در اماکن عمومی مشارکت خوبی داشتند، اما 
باید در این مورد به جایی برسیم که کاملًا احساس رضایت 
داشته باشیم.وی به شروع فصل تابستان و حضور گردشگران 
در استان مازندران اشاره و عنوان کرد: معتقدم آنقدر فضای 
عمومی استان باید تمیز باشد تا پرتاب شدن زباله از ماشین 
و یــا ریختن زباله در مناطق عمومــی اصلًا رخ ندهد.دپو و 
انباشــت غیربهداشــتی زباله در مازندران و ناکارآمدبودن 
مدیریت پسماند، وضعیت زیست بوم استان را شکننده کرده 

و وضعیت برخی مناطق را بحرانی کرده است.

گروه شهرستانها - صبا کرمپورنیا: رئیس اداره بندر و 
دریانوردی گناوه گفت: نخســتین محموله ترانزیت خودرو 
در سال جاری، شــامل ۲۴ دستگاه خودرو کیا و چری در 

این بندر تخلیه شد.
اداره کل بنــادر و دریانــوردی اســتان بوشــهر، کیامرث 
جوکار رئیس اداره بندر و دریانوردی گناوه در تشریح این 

 خبر اظهار کرد: ۲۴ خودرو یاد شــده توســط فعال بخش
 خصوصی وارد شده که براســاس تعاملات صورت گرفته 
واردات این خودروها در بندر گناوه همچنان تداوم خواهد 

داشت.
وی بیــان کرد: این خودروها به صــورت دریایی از کویت 
وارد بــه مقصد بندر گناوه بارگیری و تخلیه شــدند که تا 

مقصد نهایی نیز به صورت زمینی به عراق حمل می  شوند .
جوکار تصریح کرد: این بندر در راستای حمایت همه جانبه 
از ترانزیت خارجی تمهیدات ویژه ای تدارک دیده است که 
تجار و بازرگانان می توانند از این ظرفیت برای فعالیت های 

اقتصادی خود بهره ببرند.
وی یادآور شــد: با هدف رونق بخشــی دوچندان به بندر 

گناوه در سال گذشــته طرح توسعه جامع این بندر با ۱۶ 
هزار میلیارد ریال اعتبار عملیاتی شده است.

رئیــس اداره بندر و دریانوردی گناوه افزود: اجرا این پروژه 
علاوه بر تســهیل در ورود و خروج شــناورها به توســعه 
ظرفیــت تخلیه و بارگیری بندر گناوه نیز کمک شــایانی 

خواهد کرد.

وعده افتتاح و بهره برداری از »ســد بالاخانلو« بویین زهرا 
سال هاست از مســئولی به مسئول دیگر منتقل می شود و 
مردم این شهرستان منتظر تحقق وعده ها هستند.به گزارش 
مهر، از ســال ها پیش کمبود آب به عنــوان یکی از اصلی 
ترین چالش های پیش روی اســتان قزوین مطرح شــده و 
کارشناســان کمبــود آب را یکــی از بزرگترین مخاطرات 
ســالهای آینده اســتان قزوین برشــمرده اند.طرح ریزی 
پروژه های آبی متعدد همچون سد بالاخانلو و سد نهب یکی 
از اصلی ترین راهکارهایی بود که مدیران استان در سال های 
اخیر برای مدیریت این بحران اتخاذ کردند.در این بین سد 
بالاخانلــو یکی از مهم ترین پروژه های عمرانی در حوزه آب 
در اســتان قزوین است که کلنگ ساخت آن در سال ۹۱ با 
وعده تکمیل ۵ ساله به زمین خورد اما امروز پس از گذشت 
۱۰ ســال هنوز به بهره برداری نرسیده است.سد بالاخانلو، 
خاکی با هســته رسی ساخته می شــود ۳۸.۵ میلیون متر 
مکعب ظرفیت داشته و قرار بود با اعتبار اولیه ۱۰۴ میلیارد 
تومان ساخته شــود تا بتواند بخش اعظمی از نیازهای آب 

منطقه تشنه بویین زهرا را رفع کند.
یکی از اولین وعده ها برای بهره برداری این سد را فریدون 
همتی دومین اســتاندار دولت تدبیر و امید در قزوین داد. 
فریدون همتی که همیشــه از وعده های به اصطلاح ناتمام 
دولت دهم گلایه داشت در سال ۹۶ وعده داد مردم بویین 
زهرا در همان ســال شاهد افتتاح این سد باشند.این وعده 
نه تنها محقق نشــد بلکه اســتاندار بعــدی قزوین یعنی 
عبدالمحمد زاهدی در ســال ۹۸ از تکمیل این ســد خبر 
داده و ابراز امیدواری کرده بود تا پایان ســال پروژه تکمیل 
شــود.پس از زاهدی حال نوبت جمالی پــور بود که وعده 
جدیدی بدهد. چهارمین اســتاندار دولت تدبیر و امید در 
استان قزوین نیز در آئین افتتاح و آبگیری سد نهب که ۲۶ 
اسفندماه سال ۱۳۹۹ انجام شد از اتمام پروژه آبگیری سد 
بالاخانلو در خرداد ۱۴۰۰ خبر داده بود.اما عمر دولت های 
دوازدهــم برای اتمام این ســد و افتتــاح آن کافی نبود و 
انتظارها در دولت ســیزدهم رنگ دیگری به خود گرفت تا 
مردم خواهان پایان بازی وعده ها و افتتاح جدی این پروژه 

حیاتی برای بویین زهرا باشند.
اما در دولت ســیزدهم یــدالله ملکی اولین وعــده را داد. 
مدیرعامل ســابق شــرکت آب منطقه ای قزوین در آذرماه 

ســال ۱۴۰۰ در گفتگو با خبرنگار مهر اصلی ترین مشکل 
این پروژه را نبود اعتبارات عنوان و بیان کرد: به طور عملی 
این پروژه تا ســال ۹۸ متوقف شــده بود و از ســال ۹۹ با 
اعتباراتی که به آن تزریق شــد فعال شد.ملکی از پیشرفت 
۷۰ درصدی روند ســاخت سد خبر داده و عنوان کرده بود 
این پروژه سال ۱۴۰۱ به بهره برداری خواهد رسید.اما این 
پایان کار نبود و وزیر نیروی دولت ســیزدهم دومین وعده 
را داد. محرابیان در جلســه شورای اداری استان قزوین که 
در اردیبهشــت ۱۴۰۱ برگزار شد عنوان کرد: برای تکمیل 
سد بالاخانلو ۲۰۰ میلیارد تومان تخصیص داده شده و قرار 
شد آبگیری در دهه فجر انجام شود.وزیر نیرو اضافه کرد: در 
رابطه با آبرســانی از سد بالاخانلو که کاربرد آن برای شرب 
اســت مقرر شد در ماه آینده مناقصه تعیین پیمانکار انجام 
شــود و در مدت ۲ ســال این خط انجام شود.اما این وعده 
وزیر نیرو نیز محقق نشد و بازی وعده های ناتمام همچنان 
ادامه دارد. این در حالی اســت که اهمیت آغاز به کار این 
سد بیش از هر زمانی خود را نشان داده و مردم بویین زهرا 
خواهان بهره برداری از آن برای حل مشکلات خود هستند.
حجت الاسلام اســدالله رضوانی امام جمعه بویین زهرا در 
گفت وگو با خبرنگار مهر با اشــاره به مطالبات مردم بویین 
زهرا از دولت ســیزدهم اظهار کرد: مسئله آب شرب و آب 
کشــاورزی از مسائل بسیار مهم و حیاتی شهرستان بویین 
زهرا محســوب می شود به گونه ای که گاهاً مردم در برخی 
مناطق شهرستان طی ساعات متعدد از نعمت آب بی بهره 
هســتند.وی عنوان کرد کرد: تسریع در تکمیل پروژه سد 
بالاخانلو و آبگیری این سد جزو مطالبات جدی مردم بویین 
زهرا محسوب می شود و ما از دولت سیزدهم خواستاریم با 
تخصیص بودجه ملی به این پروژه در راســتا حل مشکلات 

مردم گام بردارد.
روح الله عباسپور نماینده مردم بویین زهرا و آوج در گفت وگو 
با خبرنگار مهر با بیان اینکه نجات اقتصاد کشاورزی بویین 
زهرا نجات کشاورزی استان قزوین است، اظهار کرد: نیمی 
از سطح زیر کشت و زمین های کشاورزی استان قزوین به 
شهرســتان بویین زهرا تعلق دارد.وی بیان کرد: در صورت 
عدم افتتاح به موقع این ســد آب شرب و کشاورزی بیش 
از ۳۰ روســتای بویین زهرا تأمین نخواهد شــد و در این 
صورت باید منتظر مهاجرت مردم از این روســتاها باشیم.

نماینده مــردم بویین زهرا و آوج ادامه داد: این ســد قرار 
اســت ۴ هزار هکتار از اراضی پایین دست دشت بویین زهرا 
را آبیاری کند و با مدیریت آب رودخانه وحشی حاجی عرب 
مانع وقوع ســیلاب های فصلی و طغیان های موسمی این 
رودخانه شــود.وی با بیان اینکه سد بالاخانلو آب شرب ۵ 
شهر و ۳۰ روستای استان قزوین را باید تأمین کند، عنوان 
کرد: با توجه به جایگاه این سد در حل مشکلات کشاورزی 
بویین زهرا و آب شرب مردم شــهرها و روستاهای استان 
قزوین ســاخت آن از نان شــب نیز برای مردم بویین زهرا 

واجب تر است.
منصور ستوده مدیرعامل شرکت آب منطقه ای استان قزوین 
در گفتگــو با خبرنگار مهر با بیان اینکه راه اندازی و افتتاح 
سد بالاخانلو در ردیف مصوبات سفر ریاست جمهوری قرار 
گرفته اســت، اظهار کرد: منبع آب ســد بالاخانلو رودخانه 
حاجی عرب بوده که ۱۷ میلیون متر مکعب آورده رودخانه 
دارد.وی بیان کرد: یکی از اهداف ســاخت این سد تأمین 
حــدود ۴.۴ میلیون متر مکعب جهــت تغذیه مصنوعی و 
تنظیم حدود ۳.۲ میلیون متر مکعب نیاز کشــاورزی برای 
آبیاری ۴ هزار و ۲۰۰ هکتار اراضی اســت.این مســئول با 
تاکید بر اینکه ارتفاع تاج ســد ۳۰۷ متراســت عنوان کرد: 
سد بالاخانلو از جنس خاکی با هسته روسی بوده و تاکنون 

۷۵ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است که ما امیدواریم با 
تأمین بودجه در هفته دولت سال جاری آبگیری اولیه شود.
وی گفت: اعتبار در نظر گرفته شد برای سد بالاخانلو ۷۰۰ 
میلیــارد تومان بود که با پیگیری مجوز ماده ۲۳ این مبلغ 
به ۹۵۰ میلیارد تومان افزایش یافت.مدیرعامل شرکت آب 
منطقه ای اســتان قزوین تصریح کرد: اعتبار در نظر گرفته 
شده برای این سد در سال جاری ۲۰۵ میلیارد تومان است 
که تاکنون ۱۴۰ میلیــارد تومان آن تخصیص پیدا کرده و 
امیدواریــم باقی مانده آن نیز در ادامه واگذار شــود.وی در 
پایان یادآور شــد: سد بالاخانلو تاکنون ۷۵ درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته و امیدواریم با تأمین بودجه در هفته دولت 
سال ۱۴۰۲ آبگیری اولیه شود.به نظر می رسد ساخت سد 
راهبردی بالاخانلو به مراحل پایانی خود رسیده و با تزریق 
به موقع اعتبارات می توان شــاهد حل بخشــی از مشکل 
آب در اســتان قزوین باشیم. اهتمام وزارت نیرو و پیگیری 
معاونت عمرانی و در نهایت اجرای به موقع پروژه توســط 
شرکت آب منطقه ای استان قزوین می تواند اتفاقی بزرگ را 
رقم زده و همانطور که مردم آبیک در ســال گذشته بحران 
آب خود را بعد از سال ها حل شده دیدند، امسال نیز مردم 
بویین زهرا پایان یکی از مهم ترین مطالبات خود را در دولت 

سیزدهم ببینند.

قله های کثیف قد کشیدند

شیرابه های زباله در راه دریای مازندران

تخلیه نخستین محموله ترانزیت خودرو در بندر گناوه

»سد بالاخانلو« بویین زهرا در حصار وعده های عملی نشده

مفقودی سند کمپانی و برگ سبز
اینجانب فریده عبدی زرمالک خودرو ســواری پراید جی تی ایکس ای مدل  ۱۳۸۰به رنگ 
یشــمی متالیک به شماره موتور۰۰۲۸۴۳۶۷ به شماره شاســی S۱۴۱۲۲۸۰۷۴۹۳۲۳ به 
شــماره پلاک ۷۶۶/۵۱د۲۵ به علت فقدان اسناد مذکور تقاضای رونوشت )المثنی( مذکور 
را نموده لذا چنانچه هر کســی ادعایی در مورد خودرو مذکور را دارد ظرف مدت ۱۰ روز به 
دفتر حقوقی سازمان فروش شرکت سایپا )پارس خودرو( واقع در کیلومتر ۱۵جاده مخصوص 
کرج مراجعه نماید بدیهی است پس از تقاضای مهلت مذکور طبق ضوابط مقرر اقدام قانونی 

به عمل خواهد آمد. سنندج


